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 Beslutande Ledamöter 

Ulf Olsson (S) ordförande 
Annette Carlson (M)  förste vice ordförande 
Kerstin Hermansson (C) andre vice ordförande 
Malin Carlsson (S) kl 14:00-18:05, § 222-247 
Anna Svalander (L) 
Tom Andersson (MP) 
Niklas Arvidsson (KD) 
Andreas Exner (SD) 
Per Carlsson (S) 14:00-15:56, § 222 
Oliver Öberg (M) 
Kristian Silbvers (SD) 
Maria Hyllstam (MP) tjg för Malin Carlsson (S), § 248-266 
Ylva Lengberg (S) tjg för Per Carlsson (S), § 223-266 
Mats Tolfsson (S) tjg för Therése Björklund (S)  
Stefan Lindborg (V) 

 
 
 
 

 
 

 

 

 
 
 

tjg för Ida Legnemark (V) 

Närvarande Ersättare 
Ylva Lengberg (S) § 222 
Rose-Marie Liljenby Andersson (S) 14:00-17:11 
Martin Nilsson (M) 14:00-17:15 
Hasse Ikävalko (M) 
Björn Qvarnström (SD) 14:00-17:30 
Crister Spets (SD) 
Johan Wikander (L) 
Hans Gustavsson (KD) 
Maria Hyllstam (MP) § 222-247 
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Övriga Tjänstemän 
Svante Stomberg kommunchef 
Magnus Widén ekonomichef 
Anders Glemfelt näringslivschef 
Peder Englund chef CKS 
Per Olsson personalchef 
Bengt Himmelman chef Strategisk planering 
Ingegerd Eriksson kvalitetschef 
Roger Cardell budgetchef 
Ingrid Fredriksson kommunikationsstrateg 
Kristina Sköld organisationsutredare 
Anders Graad mark- och exploateringsingenjör 
Annette Antonsson controller 
Susanne Glans controller 
Jonas Ringström controller 
Johanna Armå elevombud 
Maria Nilséus äldreombud 
Cornelia Forsström politisk sekreterare 
Helena Ruderfors politisk sekreterare 
Dennis Jernkrook politisk sekreterare 
Douglas Torén politisk sekreterare 
Soroush Rezai   politisk sekreterare 
Emma Sandin politisk sekreterare 
Anders Alftberg politisk sekreterare 
Carl Morberg kommunsekreterare 
 

 

  

  
 

 

  
  

  
  

  
 

 

Tillkännagivande av 
protokoll 

Justeringen tillkännagiven på kommunens digitala anslagstavla den 18 juni 2019 

Underskrifter 
Paragrafer §§ 222-266  Sekreterare 

Carl Morberg 

 Ordförande 
Ulf Olsson (S) 

 Justerare 
Tom Andersson (MP) 

Kommunstyrelsen inledde sammanträdet med att besöka Müllers mekaniska mellan kl 10:00-
11:45
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1:100 ................................................................................................................. 26 
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1:100 ................................................................................................................. 27 
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Borås. ............................................................................................................... 57 
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§ 222   

Val av justerare 

Kommunstyrelsens beslut 
Att jämte ordföranden justera dagens protokoll utses Tom Andersson (MP) 
med Niklas Arvidsson (KD) som ersättare.     
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§ 223   

Föredragning och ajournering 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen ajournerar sammanträdet kl 15:00-15:10, 16:30-16:40 och 
17:30-17:45.      

      

      

 

 

 

 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
8(76) 

Sammanträdesdatum 
2019-06-03 

 
 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 224 Dnr KS 2019-00446 1.1.2.25 

Anmälningsärenden  

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisade anmälningsärenden läggs till handlingarna        

Sammanfattning av ärendet 
Svar på remiss över förslag på ändringar i Skolverkets föreskrifter (SKOLFS 
2015:28) om insamling av uppgifter för uppföljning och utvärdering av det 
kommunala aktivitetsansvaret.    
Dnr 2019-00385, 1.1.2.1, Programområde 3 

 

 

 

 

 

Protokoll från styrelsemöte för Fristadbostäder AB den 15 april 2019 (43/2019) 
Dnr 2019-00031, 1.1.2.25, Programområde 1 

Direktionsprotokoll från sammanträde den 15 mars 2019 för Södra Älvsborgs 
Räddningstjänstförbund (2/2019)  
Dnr 2019-00208, 1.1.2.25, Programområde 1 

Protokoll från styrelsemöte för Sjuhärads samordningsförbund den 15 mars 
2019 (2/2019)   
Dnr 2019-00133, 1.1.2.25, Programområde 1 

Protokoll från direktionen för Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbunds 
sammanträden 20190205   
Dnr 2019-00202, 1.1.2.25, Programområde 1 

Protokoll från direktionen för Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbunds 
sammanträden 20190222   
Dnr 2019-00202, 1.1.2.25, Programområde 1 
 

Protokoll från direktionen för Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbunds 
sammanträden 20190416   
Dnr 201900202, 1.1.2.25, Programområde 1 
 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
9(76) 

Sammanträdesdatum 
2019-06-03 

 
 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

Protokoll från styrelsemöte för Borås Stadshus AB den 25 mars 2019  
Dnr 2019-00031, 1.1.2.25, Programområde 1 
 

Protokoll från styrelsemöte för Borås Energi och Miljö AB den 24 april 2019 
Dnr 2019-00031, 1.1.2.25, Programområde 1 
 

Protokoll för Borås Borås TME AB:s konstituerande möte den 23 april 2019 
Dnr 2019-00031 
 

Protokoll från styrelsemöte för BoråsBorås TME AB den 23 april 2019 
Dnr 2019-00031, 1.1.2.25, Programområde 1 
 

PM Ansökan om verksamhetsbidrag för år 2019 
Dnr 2019-00380, 2.4.3.25, Programområde 1 
 

Protokoll från styrelsemöte för Viskaforshem AB den 7 maj 2019  
Dnr 2019-00031, 1.1.2.25, Programområde 1 
 

Finansrapport Borås Stad 190430  
Dnr 2019-00022, 1.1.5.3, Programområde 1 
 

Protokoll från styrelsemöte för Akademiplatsen AB den 23 april 2019  
Dnr 2019-00031, 1.1.2.25, Programområde 1 
 

Protokoll för Akademiplatsen AB:s konstituerande möte den 23 april 2019 
Dnr 2019-00031 49, 1.1.2.25, Programområde 1               
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§ 225 Dnr KS 2019-00447 1.1.2.25 

Delegationsbeslut  

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisade delegationsbeslut läggs till handlingarna        

Sammanfattning av ärendet 
 

 

 

 

 

 

 

 

Delegationsbeslut angående betalkort i tjänsten för förtroendevalda och 
tjänstemän (6/2019) 
Dnr 2019-00013, 2.4.2.6, Programområde 1 

Yttrande rörande hemvärnsmän. 
Dnr 2019-000007, 3.2.2.7, Programområde 1 

Beslut om dispens av en tillsvidaretjänst som boendestödjare på 
psykiatriboendet Kvibergsgatan 21 på 50 % tjänstgöringsgrad från Sociala 
omsorgsförvaltningen (2/2018) 
Dnr 2018-00020, 2.3.3.4, Programområde 1 

Beslut ang. dispensansökan av en tillsvidaretjänst som lärare specialidrott 30 % 
Sven Eriksonsgymnasiet Gymnasie- och vuxenutbildningsförvaltningen 
(3/2019)   
Dnr 2019-00020, 2.3.3.4, Programområde 1 

Beslut om dispens för tillsättande av tjänst med lägre sysselsättningsgrad än 
heltid (1/2018)   
Dnr 2018-00020, 2.3.3.4, Programområde 1 

Delegation för avskrivning av fordringar intill ett belopp av ett halvt basbelopp 
per gäldenär. (3-4/2019) 
Dnr 2019-00012, 2.4.2.3, Programområde 1 
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Delegationsbeslut för likviditetsfrågor, valutasäkringsåtgärd (16/2019)  
Dnr 2019-00008, 2.4.2.0, Programområde 1 
 

Delegation för likviditetsfrågor, upptagande av lån (17/2019) 
Dnr 2019-00008, 2.4.2.0, Programområde 1               
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§ 226 Dnr KS 2019-00045 1.1.1.1 

Redovisning från Kommunstyrelsen av inneliggande 
avgivna motioner 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Redovisningen läggs till handlingarna.            

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen redovisar beredningsläget för inneliggande motioner och 
interpellationer t.o.m. oktober månad. För information redovisas också därefter 
inkomna ej besvarade motioner.           

Beslutsunderlag 
1. Redovisning från Kommunstyrelsen  
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§ 227 Dnr KS 2019-00341 1.1.2.1 

Svar på initiativärende: Uttalande om återvändande IS-
terrorister 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 7 röster mot 3, 3 avstår: 

Initiativärendet är besvarat.        
 

 

 

 

 

 
 
 
 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Oliver Öberg (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för sitt yrkande. 

Mot beslutet reserverar sig Kristian Silbvers (SD) och Andreas Exner (SD) till 
förmån för sitt yrkande. 

Mot beslutet reserverar sig Stefan Lindborg (V) till förmån för sitt yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Sverigedemokraterna, Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD), har vid 
Kommunstyrelsens möte 2019-03-25 ingivit ett initiativärende där de föreslår 
att Kommunstyrelsen skall anta ett uttalande om återvändande IS-terrorister. I 
initiativärendet anges tre att-satser som initiativtagarna föreslår 
Kommunstyrelsen att genomföra. 

Borås Stad driver redan ett långsiktigt och omfattande arbete mot våldsbe-
jakande extremism. Kommunfullmäktige och Kommunstyrelsen gav genom 
beslut 2016 Centrum för kunskap och säkerhet (CKS) i uppdrag att utarbeta 
direktiv som ska förhindra och/eller försvåra för terrorister eller andra som 
deltagit i eller stött terrorism, inom ramen för gällande lagar och konventioner. 

Beslutsunderlag 
1. Kommunstyrelsens skrivelse: Svar på initiativärende: Uttalande om 
återvändande IS-terrorister 

2. Initiativärendet uttalande om återvändande IS-terrorister   
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Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att Kommun-
styrelsen beslutar. Initiativärendet är besvarat. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Initiativärendet bifalles, se bilaga. 

Stefan Lindborg (V) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Initiativärendet 
avslås, se bilaga. 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: ”Borås Stad ska i alla sammanhang 
arbeta utifrån rådande konstitution och lagstiftning” ska läggas till i skrivelsen”, 
se bilaga. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag, dels till 
Annette Carlsons (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande, dels till Andreas 
Exners (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och dels till Stefan Lindborgs 
(V) yrkande och finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
Votering begärs. 

Ordföranden tillkännager sitt eget förslag som huvudförslag i huvudomröst-
ningen. 

För att utse motförslag i huvudomröstningen ställer ordföranden proposition 
på bifall dels till Annette Carlsons (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande, 
dels till Andreas Exners (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och dels till 
Stefan Lindborgs (V) yrkande och finner förstnämnda proposition med 
övervägande ja besvarad. Votering begärs. 

Ordföranden tillkännager Annette Carlsons (M) och Niklas Arvidssons (KD) 
yrkande som motförslag i omröstningen för att utse motförslag till huvud-
förslaget. 

För att utse motförslag till motförslaget i huvudomröstningen ställer 
ordföranden proposition på bifall dels till Andreas Exners (SD) och Kristian 
Silbvers (SD yrkande och dels till Stefan Lindborgs (V) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller 
Andreas Exners (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande röstar ja, den det ej 
vill röstar nej; vinner nej har Kommunstyrelsen beslutat enligt Stefan Lindborgs 
(S) yrkande”. 
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Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Andreas Exners (SD) och Kristian Silbvers (SD), 
samt nej av Stefan Lindborg (V). 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 

Ylva Lengberg (S), Mats Tolfsson (S), Niklas Arvidsson (KD), Oliver Öberg 
(M), Anna Svalander (L), Tom Andersson (MP), Malin Carlsson (S), Kerstin 
Hermansson (C), Annette Carlson (M) och Ulf Olsson (S) avstår från att rösta. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 2 röster mot 1, 10 avstår: 

Andreas Exners (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande är förslag till mot-
förslag i omröstningen om motförslag i huvudomröstningen. 

Motförslag i huvudomröstning 
Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller 
Annette Carlsons (M) yrkande röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunstyrelsen beslutat enligt Andreas Exners (SD) och Kristian Silbvers 
(SD) yrkande”. 

Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Niklas Arvidsson (KD), Oliver Öberg (M) och 
Annette Carlson (M) samt nej av Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers 
(SD) 

Stefan Lindborg (V), Ylva Lengberg (S), Mats Tolfsson (S), Anna Svalander (L), 
Tom Andersson (MP), Malin Carlsson (S), Kerstin Hermansson (C) och Ulf 
Olsson (S) avstår från att rösta. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 3 röster mot 2, 8 avstår: 

Utse Annette Carlsons (M) och Niklas Arvidssons (KD) förslag till motförslag i 
huvudomröstningen. 

Huvudomröstning 
Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller 
ordförandens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunstyrelsen beslutat enligt Annette Carlsons (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande”. 
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Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Ylva Lengberg (S), Mats Tolfsson (S), Anna 
Svalander (L), Tom Andersson (MP), Malin Carlsson (S), Kerstin Hermansson 
(C) och Ulf Olsson (S) samt nej av Niklas Arvidsson (KD), Oliver Öberg (M) 
och Annette Carlson (M). 
 
Stefan Lindborg (V), Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) avstår från 
att rösta.  
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§ 228 Dnr KS 2019-00491 2.3.2.1 

Tillsättning av förvaltningschef till Förskoleförvalt-
ningen 

Kommunstyrelsens beslut 
Ina Furtenbach Linden anställs som förvaltningschef för Förskoleförvaltningen.        

Sammanfattning av ärendet 
Två personer har intervjuats till tjänsten som förvaltningschef till Förskole-
förvaltningen. Tre grupper deltog i intervjuerna: Grupp 1: Presidie, 
Kommunalråd, Kommun- och personalchef - Grupp 2: Ledningsgrupp -  

Grupp 3: Fack.    

Efter en samlad bedömning föreslås att Ina Furtenbach Linden erbjuds tjänsten 
som förvaltningschef för Förskoleförvaltningen. Ina är idag utbildningschef på 
Förskoleförvaltningen i Göteborg.        

Beslutsunderlag 
1. MBL-protokoll 
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§ 229 Dnr KS 2019-00507 1.1.2.0 

Hemställan att Kommunstyrelsen tecknar avtal med 
ID06 AB för Borås Stad 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen tecknar avtal med ID06 AB för Borås Stad.        

Sammanfattning av ärendet 
ID06 är ett system som hanterar lagkravet på personalliggare vid alla 
entreprenader som är högre än fyra basbelopp. ID06 är ett initiativ från 
byggbranschen som ägs av byggbranschens representanter med syfte att skapa 
ordning och reda. Som firmatecknare för Borås Stad tecknar Kommunstyrelsen 
denna typ av avtal.                 

Beslutsunderlag 
1. Hemställan från Servicenämnden att Kommunstyrelsen tecknar avtal med 
ID06 AB för Borås Stad 

2. Allmänna bestämmelser för anslutning av Användarföretag till ID06-
systemet från Servicekontoret   
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§ 230 Dnr KS 2018-00768 1.2.2.2 

Översyn av samtliga nämndreglementen i samband 
med ny mandatperiod 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Fastställa reviderade reglementen för följande nämnder enligt upprättat förslag: 

Arbetslivsnämnden 

Fritids-och folkhälsonämnden 

Förskolenämnden 

Grundskolenämnden 

Gymnasie-och vuxenutbildningsnämnden 

Individ-och familjeomsorgsnämnden 

Kommunstyrelsen 

Kulturnämnden 

Lokalförsörjningsnämnden 

Miljö-och konsumentnämnden 

Samhällsbyggnadsnämnden 

Servicenämnden 

Sociala omsorgsnämnden 

Stadsrevisionen 

Tekniska nämnden 

Vård-och äldrenämnden 

Överförmyndarnämnden 

Gemensamt reglemente för Kommunstyrelsen och övriga nämnder i Borås Stad 

 

Protokollsanteckningar 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga.  

     



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
20(76) 

Sammanträdesdatum 
2019-06-03 

 
 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

Sammanfattning av ärendet 
Av ingressen i reglementena framgår att reglementet ska fastställas på nytt eller 
vid behov revideras, dock senast i juni månad året efter det att en ny 
mandatperiod inletts efter det att ordinarie val till Kommunfullmäktige 
förrättats. I anledning härav har samtliga reglementen gåtts igenom för 
revideringsförslag.  
 

 

 

 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Reglementenas struktur har setts över och justerats för att få en enhetlighet i 
utformningen. Rubrikerna har uppdaterats. 

Utgångspunkten för översynen har varit att uppdatera lagändringar, att 
komplettera med verksamhetsområden som nämnderna har hand om idag men 
som inte funnits med i reglementet samt att rent språkligt se över reglementena.  
Gränsdragningsfrågor, organisationsfrågor eller nya verksamhetsområden har 
inte varit föremål för revideringen då detta kräver separata utredningar. 

Förvaltningarna har i en första omgång haft möjlighet att lämna synpunkter i en 
så kallad kontorsremiss. Därefter har Stadsledningskansliet tagit fram förslag 
som skickades till nämnderna för yttranden.  
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§ 231 Dnr KS 2018-00645 1.1.1.1 

Svar på motion av Patric Cerny (L): Dags att förstärka 
prevention och rehabilitering hos våra äldre 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Motionen bifalles.           

Sammanfattning av ärendet 
Patric Cerny har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2018-09-20 lämnat in 
förslaget att Vård- och äldrenämnden får i uppdrag att utreda motionens 
intentioner att införa ”Äldrehälsan” i Borås Stad.          
Motionen har skickats på remiss till Vård- och äldrenämnden och Centrala 
pensionärsrådet. Både Vård- och äldrenämnden och Centrala pensionärsrådet 
tillstyrker motionen. 
 

 

 

 

Vård- och äldrenämnden är positiva till ett utredningsuppdrag om inrättande av 
en så kallad ”Äldrehälsa”. Processen ”Tillhandahålla hälso- och sjukvård” inom 
Vård- och äldreförvaltningen är ännu inte processkartlagd, därför behöver det 
utredas hur arbetet kring berörd målgrupp ser ut idag och hur det kan utvecklas 
samt hur det påverkar Vård- och äldrenämndens ekonomi. Hänsyn behöver tas 
till det stora rekryteringsbehovet inom Vård- och äldreförvaltningen och 
gränsdragningar mellan Borås Stads och Västra Götalandsregionens ansvars-
områden behöver klargöras. 

Kommunstyrelsens bedömning 
Kommunstyrelsen ställer sig bakom Vård- och äldrenämnden förslag till ett 
utredningsuppdrag. Viktigt att utreda hur arbetet kring berörd målgrupp ser ut 
idag och hur det kan utvecklas samt vilka effekter detta kan ge men också vilka 
ekonomiska förutsättningar nämnden har för inrättande av en ”Äldrehälsa”. I 
utredningen behöver ansvarsområden kopplat till Västra Götalandsregionen 
klargöras.  

Beslutsunderlag 
1. Yttrande över motion av Patric Cerny (L), Dags att förstärka prevention och 
rehabilitering hos våra äldre från Centrala pensionärsrådet, 2019-05-02 

2. Yttrande över motion av Patric Cerny (L), Dags att förstärka prevention och 
rehabilitering hos våra äldre från Vård- och Äldrenämnden, 2019-03-29 
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§ 232 Dnr KS 2019-00075 3.5.0.1 

Elevombudets årsrapport 2018 

Kommunstyrelsens beslut 
Godkänna Elevombudets rapport.  

Sammanfattning av ärendet 
Elevombudet (EO) är en ny funktion i Borås Stad och tjänsten tillsattes i 
augusti 2018 EO riktar sig både till de kommunala och fristående grund-
skolorna.  

EO är en neutral part som kan ge stöd till vårdnadshavare och elever i frågor 
kring kränkande behandling, men även vara en länk från vårdnadshavare till 
kommunens tjänstemän och verksamheter som arbetar med barn och unga. I 
kontakten med elever och vårdnadshavare ges information om såväl skolans 
som deras egen rättighet och skyldighet. EO utgår från skollagen, 
diskrimineringsgrunderna och FN:s barnkonvention.  

Under arbetets gång har EO uppmärksammat att ärendena som kommer in 
omfattar en bredd av frågor inom skolans område.  

EO har skapat ett kontaktnät inom staden med verksamheter som arbetar med 
barn och unga och även tagit initiativ till ett nationellt nätverk med barn- och 
elevombud där även representant från den nationella barnombudsmannen 
deltog.   

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse Elevombudets rapport 

2. Elevombudets rapport 2018  
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§ 233 Dnr KS 2019-00335 3.7.1.0 

Äldreombudets rapport 2018 

Kommunstyrelsens beslut 
Godkänna Äldreombudets rapport och översända densamma till Vård- och 
äldrenämnden att arbeta vidare med. Nämnden skall återrapportera till 
Kommunstyrelsen vilka åtgärder Vård- och Äldrenämnden kommer att vidta.  

Sammanfattning av ärendet 
Funktionen Äldreombud (ÄO) har funnits i Borås Stad sedan 1 januari 2017 på 
Stadsledningskansliet, Kvalitet och utveckling. Äo ska vara en röst för äldre i 
Borås och en länk till kommunens tjänstemän och politiker. Uppgiften att vara 
en länk mellan stadens invånare och politiker finns att läsa i Vision Borås 2025, 
där ett av delmålen är ”Människor möts i Borås”. Här kan man läsa följande: 
”Vi skapar mötesplatser mellan medborgare och Borås Stad där medborgare är 
medskapare och får ett reellt inflytande på stadens utveckling”. 

Uppdraget handlar om att, på en strategisk nivå, driva ett äldreperspektiv i 
staden så att äldres intressen och rättigheter tas tillvara i stadens olika 
verksamheter. ÄO ska även bidra till att öka kunskapen om målgruppens 
situation och behov.  

En viktig del i uppdraget är att informera, stödja och vägleda i aktuella frågor. 

I bifogad fil redovisas Äldreombudets rapport som belyser uppdraget, inkomna 
synpunkter samt förbättringsområden.  

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse Äldreombudets rapport 

2. Äldreombudets rapport 2018  
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§ 234 Dnr KS 2019-00437 1.1.1.25 

Kommunstyrelsens uppsiktsplikt 2019 över 
Kommunfullmäktiges uppdrag som inte ingår i budget 

Kommunstyrelsens beslut 
Godkänna upprättad rapport av Kommunstyrelsens uppdrag som inte ingår i 
budget.            

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige fattar beslut i ärenden som leder till att en annan nämnd 
får ett uppdrag. Dessa uppdrag skapas ibland annat i motioner. Beslut om 
uppdrag leder till att en expediering av Kommunfullmäktiges protokollsutdrag 
skapas för att en nämnd ska få uppdraget. Nämnden registrerar det inkomna 
protokollsutdraget i sitt diarium som ett nytt ärende och börjar handlägga 
ärendet. För att kunna följa uppdragets gång ska beredningsläget för uppdrag 
rapporteras till Kommunfullmäktige två gånger per år.  

I bilagan till detta ärende finns de 14 aktuella uppdragen för Kommunstyrelsen 
som skapats på detta sätt.  

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse, Kommunstyrelsens uppsiktsplikt 2019 över Kommunfullmäktiges 
uppdrag som inte ingår i budget 

2. Rapport, Kommunfullmäktiges uppdrag som inte ingår i budget, april 2019 
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§ 235 Dnr KS 2019-00081 3.1.2.2 

Försäljning av Tjärblomstret 12 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att sälja fastigheten Tjärblomstret 12 till Bergsbo 12 
AB för en köpeskilling om 1 894 900 kronor.       

Sammanfattning av ärendet 
Ett köpeavtal har upprättats mellan kommunen och Bergsbo 12 AB om 
försäljning av fastigheten Tjärblomstret 12, som är belägen mellan Katrine-
dalsgatan och Ållebergsgatan, se bifogad kartbilaga och översiktskarta. 
 

 

 

 

 

Köparens avsikt med förvärvet är att uppföra 6-7 st. bostadsrättslägenheter. 
Erhållet bygglov omfattar 700 kvm BTA och fastighetens yta är totalt 896 kvm. 
 
Ett markanvisningsavtal tecknades 2017 mellan kommunen och Byggrådet 
Invest AB. I markanvisningen ingick fastigheterna Tjärblomstret 11,12,13,14 
och 15, samt en del av Bergsäter 1:1. Fastighetsbildning har genomförts med 
resultatet att en enda fastighet, Tjärblomstret 12, bildats av de i markanvisnings-
avtalet ingående delarna. 

Ägarna av Byggrådet Invest AB har sedan markanvisningsavtalet tecknats bildat 
ett bolag; Bergsbo 12 AB, för att genomföra exploateringen inom Tjärblomstret 
12, varför avtalet tecknas med Bergsbo 12 AB. 

För fastigheten finns inte någon detaljplan och avsikten i markanvisningsavtalet 
var att detaljplan inte skulle tas fram. Bolaget beviljades bygglov för den tänkta 
byggnationen i april 2018 ( § SBN 2018-000088). 
Marken säljs i befintligt skick. 

Köparen har genom tidsbegränsat arrendeavtal tillträtt marken för att påbörja 
markarbeten inför byggnationen.  

Beslutsunderlag 
1. Köpeavtal 

2. Kartbilaga  

3. Översiktskarta   
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§ 236 Dnr KS 2018-00543 3.1.2.2 

Markanvisningsansökan, Fristadbostäder AB, Fristads 
Prästgård 1:100  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen ingår markanvisningsavtal med Fristadbostäder AB enligt 
upprättat förslag.  

Sammanfattning av ärendet 
Fristadbostäder AB ansökte i juli 2018 om en markanvisning för att bebygga en 
tredjedel av den kvarvarande byggrätten i gällande detaljplan med cirka 20 
trygghetsbostäder. Området är beläget i korsningen Nya Kyrkvägen och 
Prästskogsvägen. I gällande detaljplan som är från 2011 finns det byggrätter för 
ytterligare cirka 40 bostäder och för dessa har AB Fristad Bygg i januari 2019 
sökt en markanvisning. Fristadbostäder AB är väl medvetna om detta och 
samarbetar med AB Fristad Bygg så att en bra helhet för hela bebyggelsen kan 
komma till stånd. Detta gäller såväl utseendemässigt som den byggrättsmässiga 
disponeringen enligt gällande detaljplan. 

Upprättat markanvisningsavtal innebär att bolaget fram till 2020-12-31 har 
ensamrätt att förhandla med kommunen om förvärv av kvartersmark samt 
övriga villkor avseende exploatering av området.  

Beslutsunderlag 
1. Markanvisningsavtal 

2. Översiktskarta 

3. Markanvisningsansökan 

 

 

 

 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
27(76) 

Sammanträdesdatum 
2019-06-03 

 
 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 237 Dnr KS 2019-00070 3.1.2.2 

Markanvisningsansökan, AB Fristad Bygg, Fristads 
Prästgård 1:100 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen ingår markanvisningsavtal med AB Fristad Bygg enligt 
upprättat förslag.  

Sammanfattning av ärendet 
AB Fristad Bygg ansökte i januari 2019 om en markanvisning för att bebygga 
två tredjedelar av den kvarvarande byggrätten i gällande detaljplan med drygt 40 
bostäder fördelat på ungefär hälften vardera av hyresrätter och bostadsrätter. 
Området är beläget i korsningen Nya Kyrkvägen och Prästskogsvägen. I 
gällande detaljplan som är från 2011 finns det byggrätter för ytterligare 20 
bostäder och för dessa har Fristadbostäder AB i juli 2018 sökt en markan-
visning. AB Fristad Bygg är väl medvetna om detta och samarbetar med 
Fristadbostäder AB så att en bra helhet för hela bebyggelsen kan komma till 
stånd. Detta gäller såväl utseendemässigt som den byggrättsmässiga 
disponeringen enligt gällande detaljplan. 

Upprättat markanvisningsavtal innebär att bolaget fram till 2020-12-31 har 
ensamrätt att förhandla med kommunen om förvärv av kvartersmark samt 
övriga villkor avseende exploatering av området.  

Beslutsunderlag 
1. Markanvisningsavtal 

2. Översiktskarta 

3. Markanvisningsansökan 
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§ 238 Dnr KS 2019-00486 3.1.2.0 

Avsiktsförklaring, Norrby, Garvaren 15 m.fl. 
Kronängsparken 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 8 röster mot 5: 

Kommunen tecknar avsiktsförklaring med AB Bostäder i Borås enligt upprättat 
förslag avseende fastighetsrättsliga åtgärder inom Kronängsparken.      

 

 

 

 

 

 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Oliver Öberg (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlsons (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande.           

Sammanfattning av ärendet 
Detaljplanen för del av Norrby, Garvaren 15 m. fl., Kronängsparken var 
föremål för samråd som Kommunstyrelsen ska yttra sig över.  

Beslutsunderlag 
1. Avsiktsförklaring 

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Kommunen tecknar avsiktsförklaring med AB Bostäder i Borås enligt 
upprättat förslag avseende fastighetsrättsliga åtgärder inom Kronängsparken 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: ”På området som inte avses 
bebyggas i närtid anser Kommunstyrelsen det vara angeläget att bolaget prövar 
möjligheten att bebygga området med ägarlägenheter, radhus eller egna hem så 
att ytterligare boendeformer tillförs stadsdelen” läggs till i skrivelsen, se bilaga. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar bifall till 
Annette Carlsons (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande. 

Stefan Lindborg (V) yrkar avslag på Annette Carlsons (M) och Niklas 
Arvidssons (KD) yrkande. 
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Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Annette Carlsons (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande 
och finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering 
begärs. 
 

 

 
 
 
 

 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ” Den som bifaller 
Kerstin Hermanssons (C) förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej 
har Kommunstyrelsen beslutat enligt Annette Carlsons (M) och Niklas 
Arvidssons (KD) yrkande”. 

Omröstning 
Vid omröstningen röstningen röstas ja av Stefan Lindborg (V), Ylva Lengberg 
(S), Mats Tolfsson (S), Anna Svalander (L), Tom Andersson (MP), Malin 
Carlsson (S), Kerstin Hermansson (C) och Ulf Olsson (S) samt nej av Niklas 
Arvidsson (KD), Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD), Oliver Öberg 
(M) och Annette Carlson (M). 
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§ 239 2018-0764 1.2.4.0  

Ny resursfördelningsmodell förskola 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 8 röster mot 5 föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 

Godkänna förslag till ny resursfördelningsmodell för förskola att gälla från och 
med 2020-01-01.     

Förskolenämnden bemyndigas att fatta beslut om ersättningar till fristående 
förskolor och pedagogisk omsorg.        

 

 

 

 

 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Niklas Arvidsson (KD), Oliver Öberg (M) och 
Annette Carlson (M) till förmån för sitt yrkande. 

Vidare reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till förmån 
för sitt yrkande. 

Protokollsanteckning 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga. 

Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga.   

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade 2018-12-17 att Förskolenämnden ska ta fram ett 
förslag till ny resursfördelningsmodell. Bakgrunden till Kommunstyrelsens 
beslut är ett uppdrag från Kommunfullmäktiges i budget 2015 gällande ”En 
översyn av ersättningen till friskolor med tillhörande fritidshem samt 
ersättningen till de fristående förskolorna ska göras under 2015 i syfte att tillse 
likvärdiga konkurrensvillkor mellan den kommunala skola och de fristående 
aktörerna. Kommunstyrelsen ska göra en översyn av ersättningen till skolor där 
ersättningen följer de enskilda eleverna.” Det beror även på att 
Regeringskansliet lagt fram en lagrådsremiss 2018-08-30 som innebär 
förändringar i skollagen (2010:800). Remissen innehåller bland annat att 
ersättning till enskilda huvudmän för barn och elever som går i fristående 
förskolor, skolor och fritidshem ska ges med grundbelopp, strukturbelopp och i 
förekommande fall tilläggsbelopp. Den föreslagna förändringen i skollagen 
innebär införande av strukturbelopp och att grundbeloppet ska avse en 
basersättning.  
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Beslutsunderlag 
1. Förskolenämndens förslag: Resursfördelningsmodell för ersättning till 
fristående och kommunala förskolor  
2. Underlag från SCB, förskola 
 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Anna Svalander (L) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Godkänna förslag till ny resursfördelningsmodell för förskola att gälla 
från och med 2020-01-01.     
Förskolenämnden bemyndigas att fatta beslut om ersättningar till fristående 
förskolor och pedagogisk omsorg 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD)  yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Grundbeloppet ska ligga på en nivå som  är så pass 
hög att en förskola som inte har rätt till strukturbelopp kan bedriva förskole-
verksamhet med de krav som ställs. 

Grundbeloppet utgör en resurs per barn utifrån ålder. Tilldelning sker utifrån 
åldersgrupperna 1-2 år och 3-5 år. Därutöver sker också tilldelning utifrån hur 
mycket barnet vistas i förskolan och det är den planerade vistelsetiden. Det sker 
utifrån följande intervall: Upp till 15 h, 16 h-44 h och över 45 h, se bilaga. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Bifalla det reviderade förslaget, se bilaga. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Anna Svalanders (L) förslag, 
dels till Annette Carlsons (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande och dels till 
Andreas Exners (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner först-
nämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 

Kommunstyrelsens ordförande tillkännager att Anna Svalanders (L) förslag är 
huvudförslag i huvudomröstningen. 

För att utse motförslag i huvudomröstningen ställer ordföranden proposition 
på bifall dels till Annette Carlsons (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande 
och dels till Andreas Exners (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller  
Annette Carlsons (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande röstar ja, den det ej 
vill röstar nej; vinner nej har Kommunstyrelsen beslutat enligt Andreas Exners 
(SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande”. 
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Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Niklas Arvidsson (KD), Oliver Öberg (M) och 
Annette Carlson (M) samt nej av Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers 
(SD).  

Stefan Lindborg (V), Ylva Lengberg (S), Mats Tolfsson (S), Anna Svalander (L), 
Tom Andersson (MP), Malin Carlsson (S), Kerstin Hermansson (C) och Ulf 
Olsson (S) avstår från att rösta. 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 3 röster mot 2, 8 avstår: 

Utse Annette Carlsons (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande som 
motförslag i huvudomröstningen. 

Huvudomröstning 
Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller Anna 
Svalanders (L) förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunstyrelsen beslutat enligt Annette Carlsons (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande”. 

Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Stefan Lindborg (V), Ylva Lengberg (S), Mats 
Tolfsson (S), Anna Svalander (L), Tom Andersson (MP), Malin Carlsson (S), 
Kerstin Hermansson (C) och Ulf Olsson (S) samt nej av Niklas Arvidsson 
(KD), Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD), Oliver Öberg (M) och 
Annette Carlson (M). 
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§ 240 Dnr KS 2018-00764 1.2.4.0 

Ny resursfördelningsmodell grundskola, förskoleklass 
och fritidshem 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 11 röster mot 2 föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 

Godkänna förslag till ny resursfördelningsmodell för grundskola, förskoleklass 
och fritidshem att gälla fr o m 2020-01-01. 
Grundskolenämnden bemyndigas att fatta beslut om ersättningar till fristående 
grundskolor, förskoleklass och fritidshem. 
 

 

 

 

 

Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande. 

Protokollsanteckningar 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade 2018-12-17 att Grundskolenämnden ska ta fram 
ett förslag till ny resursfördelningsmodell. Bakgrunden till Kommunstyrelsens 
beslut är ett uppdrag från Kommunfullmäktiges i budget 2015 gällande ”En 
översyn av ersättningen till friskolor med tillhörande fritidshem samt 
ersättningen till de fristående förskolorna ska göras under 2015 i syfte att tillse 
likvärdiga konkurrensvillkor mellan den kommunala skola och de fristående 
aktörerna. Kommunstyrelsen ska göra en översyn av ersättningen till skolor där 
ersättningen följer de enskilda eleverna.” Det beror även på att 
Regeringskansliet lagt fram en lagrådsremiss 2018-08-30 som innebär 
förändringar i skollagen (2010:800). Remissen innehåller bland annat att 
ersättning till enskilda huvudmän för barn och elever som går i fristående 
förskolor, skolor och fritidshem ska ges med grundbelopp, strukturbelopp och i 
förekommande fall tilläggsbelopp. Den föreslagna förändringen i skollagen 
innebär införande av strukturbelopp och att grundbeloppet ska avse en 
basersättning.  

Beslutsunderlag 
Resursfördelningsmodell för Grundskolenämnden 
Underlag från SCB, grundskola 
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Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Anna Svalander (L) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
föreslår Kommunfullmäktige besluta: Godkänna förslag till ny 
resursfördelningsmodell för grundskola, förskoleklass och fritidshem att gälla 
fr.o.m. 2020-01-01. 
Grundskolenämnden bemyndigas att fatta beslut om ersättningar till fristående 
grundskolor, förskoleklass och fritidshem. 
 

 

 

 

 

 

 

 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD yrkar att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Bifalla det reviderade 
förslaget till ny resursfördelningsmodell för grundskola, förskoleklass och 
fritidshem att gälla fr o m 2020-01-01 
Grundskolenämnden bemyndigas att fatta beslut om ersättningar till fristående 
grundskolor, förskoleklass och fritidshem, se bilaga  

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 
Redaktionell ändring på sidan fyra i skrivelsen rubrik: ”2 A Ersättning till små 
skolor på små orter” ersätts med rubriken ”2 B Ersättning till små skolor på 
små orter (per skola)”. 

Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) yrkar bifall till Annette Carlsons 
(M) och Niklas Arvidssons (KD) förslag på redaktionell ändring. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Anna Svalanders (L) förslag 
och dels till Andreas Exners (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller Anna 
Svalanders (L) förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunstyrelsen beslutat enligt Andreas Exners (SD) och Kristian Silbvers 
(SD) yrkande”. 

Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Stefan Lindborg (V), Ylva Lengberg (S), Mats 
Tolfsson (S), Niklas Arvidsson (KD), Oliver Öberg (M), Anna Svalander (L), 
Tom Andersson (MP), Malin Carlsson (S), Kerstin Hermansson (C), Annette 
Carlson (M) och Ulf Olsson (S) samt nej av Andreas Exner (SD) och Kristian 
Silbvers (SD). 
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§ 241 Dnr KS 2019-00401 3.4.4.1 

Årsredovisning 2018 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

För Borås Stads del godkänns årsredovisning 2018 för Tolkförmedling Väst, 
direktionen och de enskilda ledamöterna i densamma beviljas ansvarsfrihet.            
 

 

 

 

 
 
 
 

Sammanfattning av ärendet 
Direktionen för Tolkförmedling Väst godkände den 29 mars 2019 
årsredovisning 2018 och översände den till kommunalförbundets medlemmar 
för godkännande och prövning av ansvarsfrihet.  

Resultatet för 2018 redovisas till + 5 295 tkr jämfört med + 79 tkr för 2017. 
Det egna kapitalet uppgår till 29 455 tkr.  

Revisorerna tillstyrker att respektive fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för 
direktionen samt de enskilda ledamöterna i densamma.   

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse  
2. Årsredovisning 2018 Tolkförmedling Väst  
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§ 242 Dnr KS 2019-00460 2.4.2.0 

Förvaltning av stiftelsekapital 2018 samt översyn av 
regler 

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisning av förvaltat stiftelsekapital 2018 läggs med godkännande till 
handlingarna.        

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen ansvarar för de av Borås Stad förvaltade 
donationsstiftelserna. Det gångna årets förvaltningsresultat uppgick till +1,4 
mnkr vilket motsvarar en avkastning med 1,9 % på det bokförda värdet. 
Huvuddelen av denna förräntning blir utdelningsbar under 2019. Under 2018 
har sammanlagt 1,8 mnkr delats ut till olika ändamål.  

 

 

 

 

 

 

Något behov av ändring i Kommunfullmäktiges regler för stiftelseförvaltningen 
bedöms inte föreligga.                

Beslutsunderlag 
1. Beslutsförslag, 2019-06-03 

2. Skrivelse, 2019-06-03 

3. Bilaga - Redovisning av förvaltat stiftelsekapital 2018, 2019-06-03 
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§ 243 Dnr KS 2018-00787 1.1.2.25 

Uppföljning Öppna väggen, Magasinsgatan 8, Borås 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 8 röster mot 5 föreslå Kommunfullmäktige 
besluta 

Fritids- och folkhälsonämndens utvärdering av ”den öppna” väggen vid 
Magasinsgatan 8 godkänns.      

 

 

 

 

 
 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Oliver Öberg (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för sitt yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Fritids- och folkhälsonämnden beslutar att godkänna utvärderingen av ”den  
öppna” väggen vid Magasinsgatan och översända densamma till  kommun-
styrelsen för vidare handläggning.  

I samband med införandet av den Öppna väggen, Magasinsgatan 8, fick Fritids-
och folkhälsonämnden i uppdrag att genomföra en utvärdering , avseende  
mängden klotter, ett år efter den öppna väggen öppnade. Sedan invigningen av 
den öppna väggen i september 2017 har den varit välanvänd av lokala 
konstutövare under alla årstider. De flesta lokala konstutövarna använder den 
öppna väggen löpande för att utvecklas och visa upp sina verk. Den öppna 
väggen används av både tjejer och killar.  

Nämnden skriver att i arbetet med att utvärdera den öppna väggen har det varit 
svårt att hitta adekvat data från olika aktörer för att ge en fullständig bild av 
klotternivån. Slutrapporten bygger på polisens statistik över anmälningar 
avseende klotter  fem år tillbaka i tiden. Antalet polisanmälningar för klotter har 
ökat under 2018 jämfört med tidigare år från 201 anmälningar 2016 och 197 
anmälningar 2017 till 318 anmälningar 2018. Rapporten visar också att 
fastigheter längs med vissa stråk är mer utsatta än andra. Klottret har ökat i 
Borås och majoriteten av allt klotter sker på sedan tidigare kända stråk. Likt 
situationen i andra jämförbara städer som uppför lagliga graffittiväggar går det 
inte att göra några absoluta kopplingar mellan klottret Borås Stad och 
uppförandet av en laglig graffittivägg. När klottret når en viss kritisk nivå så 
ökar också benägenheten att anmäla. Lagföring av klottrare får oftast en 
omedelbar effekt på klotternivån. 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
38(76) 

Sammanträdesdatum 
2019-06-03 

 
 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

Det finns inga specifika brottsförebyggande åtgärder gällande lagliga 
graffittiväggar. Samma insatser som gör samhället i övrigt tryggt och 
inbjudande, gör detsamma med en laglig vägg. Adekvat sophantering, god 
belysning och en välskött miljö har stor påverkan på hur den öppna väggen 
används. Nivån på aktiviteter, arrangemang och dialog med de aktiva målarna är 
en förutsättning för en bra miljö i anslutning till den öppna väggen. När 
klotternivåerna ökade under våren 2018 initierade CKS ett samarbete med 
fastighetsägarna för att agera tillsammans mot klottret, bland annat genom att 
polisanmäla allt klotter och sanera inom 24 timmar.  
 

 

 

 

 

 

 
 
 

Rekommendationer för den öppna väggen, Magasinsgatan 8:  
- Att den lagliga graffittiväggen fullföljs enligt bygglovsansökan.  
- Att Kulturnämnden tar hela ansvaret (organisatoriskt och ekonomiskt) för det 
kulturforum som den lagliga väggen är tänkt och har potential att vara, med 
stöd av Borås Stads övriga nämnder men inom ramarna för deras ordinarie 
verksamheter.  
- Att förstärka renhållningen och belysningen på platsen i takt med att 
verksamheten utökas.  
- Att skapa tydligare entré till området och komplettera med information om 
platsen och eventuella förhållningsregler.  
- Att CKS får ansvaret att fortsätta följa och bevaka klotter och klotternivåerna 
i Borås Stad.  

Beslutsunderlag 
1. Fullmäktigeskrivelse 
2. Fritid- och folkhälsonämndens utvärdering   

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Anna Svalander (L) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
föreslår Kommunfullmäktige besluta: Fritids- och folkhälsonämndens 
utvärdering av ”den öppna” väggen vid Magasinsgatan 8 godkänns.      

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Fritids- 
och folkhälsonämndens utvärdering av ”den öppna” väggen vid Magasinsgatan 
8 läggs till handlingarna samt stänga Borås öppna vägg vid Magasinsgatan 8, 
Norrby, se bilaga. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar bifall till 
Annette Carlsons (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande. 

Stefan Lindberg (V) yrkar bifall till Anna Svalanders (L) förslag. 
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Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Anna Svalanders (L) förslag 
yrkande och dels till Annette Carlsons (M) och Niklas Arvidssons (KD) 
yrkande och finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
Votering begärs. 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ” Den som bifaller Anna 
Svalanders (L) förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har Kom-
munstyrelsen beslutat enligt Annette Carlsons (M) och Niklas Arvidssons (KD) 
yrkande”. 

Omröstning 
Vid omröstningen röstningen röstas ja av Stefan Lindborg (V), Ylva Lengberg 
(S), Mats Tolfsson (S), Anna Svalander (L), Tom Andersson (MP), Malin 
Carlsson (S), Kerstin Hermansson (C) och Ulf Olsson (S) samt nej av Niklas 
Arvidsson (KD), Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD), Oliver Öberg 
(M) och Annette Carlson (M). 
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§ 244 Dnr KS 2019-00261 3.6.1.25 

Färdigställande av Borås öppna vägg för konstnärliga 
uttryck, 2019 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 8 röster mot 5 föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 

Kulturnämnden får godkänt att färdigställa den ”Öppna väggen” på 
Magasinsgatan enligt tidigare plan.             
 

 

 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Oliver Öberg (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för sitt yrkande. 

Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade 2016 att införa lagliga graffitiväggar i Borås. 
Uppdraget gavs till Kulturnämnden, Fritids- och folkhälsonämnden samt lokala 
utövare.  
En arbetsgrupp tillsattes som utformade förslag på placering och utförande av 
den öppna väggen. I Kulturnämnden och Fritids- och folkhälsonämnden 
beslutades att genomföra installation enligt förslag samt att godkänna 
placeringen till ödetomten vid Magasinsgatan 1, Norrby (sedermera har 
området fått adressen, och tillika namnet, Magasinsgatan 8). Införandet av den 
öppna väggen beslutades att genomföras i två steg. Att färdigställa en del av 
väggen till bruksskick i tid till festivalen No Limit 2017 och att sedan 
färdigställa området och väggen under 2018. Under 2018 beslutade 
Kulturnämnden att skjuta upp färdigställandet av området till dess att Fritids- 
och folkhälsonämnden återrapporterat sin utvärdering av bland annat mängden 
”klotter” i Borås Stad.  
Tidiga indikationer tyder dock på att platsen och den öppna väggen används 
flitigt året om. En medborgardialog har genomförts av Kulturnämnden på 
platsen hösten 2018, med övervägande positiv respons. Inga rapporter om 
skadegörelse eller andra tillbud har delgivits Kulturnämnden. Ibland rapporteras 
det från brukare av den öppna väggen om otillräcklig kapacitet på sopkärlen 
(för skräp respektive aerosoler) varför detta ska hållas under uppsikt i relation 
till förväntat ökat bruk och besökande av platsen, i dialog med Tekniska 
förvaltningen och Borås rent och snyggt. Efter rekommendation från Fritids- 
och folkhälsoförvaltningens utredning bör också skyltning och 
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brukarinformation på området förstärkas, samt verksamheten utvecklas med 
fler publika arrangemang.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Beslutsunderlag 
1. Fullmäktigeskrivelse 
2. Kulturnämndens förslag  

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Anna Svalander (L) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
föreslår Kommunfullmäktige besluta: Kulturnämnden får godkänt att 
färdigställa den ”Öppna väggen” på Magasinsgatan enligt tidigare plan. 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Stänga 
Borås öppna vägg vid Magasinsgatan 8, Norrby, se bilaga. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Kulturnämnden får i 
uppdrag att avveckla den ”Öppna väggen” på Magasinsgatan, se bilaga. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Anna Svalanders (L) förslag, 
dels till Annette Carlsons (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande och dels till 
Andreas Exners (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner först-
nämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 

Ordföranden tillkännager att Anna Svalanders (L) förslag är huvudförslag i 
huvudomröstningen. 

För att utse motförslag i huvudomröstningen ställer ordföranden proposition 
på bifall dels till Annette Carlsons (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande 
och dels till Andreas Exners (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 

Beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen  
Annette Carlsons (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande är motförslag i 
huvudomröstningen. 

Huvudomröstning 
Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller Anna 
Svalanders (L) förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunstyrelsen beslutat enligt Annette Carlsons (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande. 
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Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Stefan Lindborg (V), Ylva Lengberg (S), Mats 
Tolfsson (S), Anna Svalander (L), Tom Andersson (MP), Malin Carlsson (S), 
Kerstin Hermansson (C)  och Ulf Olsson (S) samt nej av Niklas Arvidsson 
(KD), Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD), Oliver Öberg (M) och 
Annette Carlson (M). 
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§ 245 Dnr KS 2019-00455 2.6.1.0 

Inhyrning av förskolelokal i Dalsjöfors, Uppegårds-
gatan 2-8 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 10 röster mot 3 föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 

Godkänna Lokalförsörjningsnämndens förslag om förhyrning av förskolelokal i 
Dalsjöfors, Uppegårdsgatan 2-8 för Förskolenämnden under perioden 1 april 
2020 till 31 mars 2035 med en årlig hyresnivå på 2 650 000 kronor.            
 

 

 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD) och 
Niklas Arvidsson (KD) till förmån för Andreas Exners (SD) och Kristian 
Silbvers (SD) yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Lokalen Uppegårdsgatan 2-8 i Dalsjöfors har tidigare hyrts av Individ- och 
familjeomsorgsnämnden för verksamheten ensamkommande flyktingbarn. 
Individ- och familjeomsorgsnämnden sa upp lokalerna i och med att 
verksamheten avvecklades till oktober 2018. Lokalförsörjningsnämnden 
beslutade 2018-11-20 att lokalerna skulle övertas av Förskolenämnden. 

Förskolan kommer bestå av 7 avdelningar (160 barn) varav 1 avdelning är 
avsedd för öppen förskola. Tillagningskök och utegård kommer att 
samutnyttjas med den befintliga förskolan i byggnaden. Förskolan planeras vara 
i drift i april 2020. 

Den totala kostnaden för inhyrningen enligt förslag till avtal beräknas årligen 
uppgå till 2 650 000 kronor + index. Förskolenämnden kommer att debiteras 
en årlig schablonkostnad motsvarande 2 884 440 kronor + index enligt Borås 
Stads budget, enligt nuvarande hyresmodell. Föreslagen avtalstid är 1 april 2020 
till 31 mars 2035. 

Förskolenämnden har godkänt avtalsförslaget 2019-05-08.           

Beslutsunderlag 
1. Fullmäktigeskrivelse 2019-06-03 

2. Skrivelse Lokalförsörjningsnämnden 2019-04-23 

3. Skrivelse Förskolenämnden 2019-05-08  
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Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Tom Andersson (MP) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
föreslår Kommunfullmäktige besluta: Godkänna Lokalförsörjningsnämndens 
förslag om förhyrning av förskolelokal i Dalsjöfors, Uppegårdsgatan 2-8 för 
Förskolenämnden under perioden 1 april 2020 till 31 mars 2035 med en årlig 
hyresnivå på 2 650 000 kronor. 
 

 

 

 

 

 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Avslå 
Lokalförsörjningsnämndens förslag om förhyrning av förskolelokal i 
Dalsjöfors, Uppegårdsgatan 2-8 för Förskolenämnden under perioden 1 april 
2020 till 31 mars 2035 med en årlig hyresnivå på 2 650 000 kronor, se bilaga. 

Kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) yrkar bifall till Andreas Exners (SD) 
och Kristian Silbvers (SD) yrkande. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Tom Anderssons (MP) förslag 
och dels till Andreas Exners (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ” Den som bifaller Tom 
Anderssons (MP) röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har Kommun-
styrelsen beslutat enligt Andreas Exners (SD) och Kristian Silbvers (SD) 
yrkande”. 

Omröstning 
Vid omröstningen röstningen röstas ja av Stefan Lindborg (V), Ylva Lengberg 
(S), Mats Tolfsson (S), Oliver Öberg (M), Anna Svalander (L), Tom Andersson 
(MP), Malin Carlsson (S), Kerstin Hermansson (C), Annette Carlson (M) och 
Ulf Olsson (S) samt nej av Niklas Arvidsson (KD), Andreas Exner (SD) 
Kristian Silbvers (SD). 
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§ 246 Dnr KS 2019-00453 1.1.6.3 

Förlängning av överenskommelse med föreningen 
Agape gällande boende för ensamkommande asyl-
sökande unga  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 11 röster mot 2: 

Kommunstyrelsen noterar att IFO förlängt avtalet med Agape och Kom-
munstyrelsen bedömer att finansiering sker inom befintligt statsbidrag.  

Ärendet läggs till handlingarna.        
 

 

 

 

 

 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Individ- och familjeomsorgsnämnden har sedan tidigare en överenskommelse 
och ett Idéburet offentligt partnerskap (IOP) med föreningen Agape som rör 
boende till unga ensamkommande som tidigare varit aktuella för boende och 
stöd inom nämndens verksamhet men som fyllt 18 år. Överenskommelsen och 
IOP-avtalet löper ut den 30 april. Den aktuella prognosen är att samtliga ska ha 
fått sitt ärende avgjort innan 2019 års utgång. För att möjliggöra att dessa unga 
kan fortsätta sina studier i avvaktan på att deras ärende avgörs av Migrations-
verket så bör överenskommelsen förlängas. Riksdagen har i årets budget avsatt 
medel för statsbidrag till kommunerna för detta ändamål. Under förutsättning 
att Borås får del av dessa så täcker den kostnaden för förlängningen. I annat fall 
behöver nämnden få ersättning för dessa kostnader. 

Kommunstyrelsen konstaterar att det finns statsbidrag för ensamkommande 
unga asylsökande med motsvarade 195 mnkr för kommunsektorn år 2019.  

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse, 2019-06-03 

2. Skrivelse från Individ- och familjeomsorgsnämnden, 2019-04-24  
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Förslag och yrkanden 
Malin Carlsson (S) har föreslagit att Kommunstyrelsen beslutar: 
Kommunstyrelsen noterar att IFO förlängt avtalet med Agape och 
Kommunstyrelsen bedömer att finansiering sker inom befintligt statsbidrag. 
Ärendet läggs till handlingarna 
 

 

 

 

 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen noterar att IFO förlängt avtalet 
med Agape och Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta att 
överåriga asylsökande ska anvisas till Migrationsverket samt uppdrar IFO att 
avsluta det förlängda avtalet med Agape, se bilaga. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Malin Carlssons (S) förslag 
och dels till Andreas Exners (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ” Den som bifaller Malin 
Carlssons (S) förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har Kom-
munstyrelsen beslutat enligt Andreas Exners (SD) och Kristian Silbvers (SD) 
yrkande”. 

Omröstning 
Vid omröstningen röstas ja av Stefan Lindborg (V), Ylva Lengberg (S), Mats 
Tolfsson (S), Niklas Arvidsson (KD), Oliver Öberg (M), Anna Svalander (L), 
Tom Andersson (MP), Malin Carlsson (S), Kerstin Hermansson (C), Annette 
Carlson (M) och Ulf Olsson (S) samt nej av Andreas Exner (SD) och Kristian 
Silbvers (SD). 
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§ 247 Dnr KS 2019-00389 1.1.6.2 

Nytt avtal för FoU Sjuhärad Välfärd 2020-2023 

Kommunstyrelsens beslut 
Förslag till avtal för FoU Sjuhärad Välfärd 2020-01-01 - 2023-12-31 godkänns.       

Sammanfattning av ärendet 
FoU Sjuhärad Välfärd beslutade på sitt styrgruppsmöte 2019-04-25 om nytt 
avtal för perioden 2020-2023 och samtidigt efterfrågar de att avtalet behöver 
beslutas hos respektive ägarpart.  

Finansieringsåtagandet är oförändrat dvs. 13 kr/inv.  

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse till Kommunstyrelsen 

2. Avtalsförslag FoU Sjuhärad Välfärd 2020-01-01 – 2023-12-31 
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§ 248 Dnr KS 2015-00690 514 

Svar på motion av Falco Güldenpfennig (KD), Ingela 
Hallgren (KD) och Hans Gustavsson (KD): Fri parkering 
för ökad tillgänglighet 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 10 röster mot 3 föreslå Kommunfullmäktige 
besluta:  

Motionen är besvarad.            
 

 

 

 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Niklas Arvidsson (KD), Andreas Exner (SD) och 
Kristian Silbvers (SD) till förmån för Niklas Arvidssons (KD) yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Falco Güldenpfennig (KD), Ingela Hallgren (KD) och Hans Gustavsson (KD) 
har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2015-10-15 lämnat in förslaget att 
införa fri, tidsbegränsad, parkering på platser där myntbetalning inte längre 
kommer att vara möjlig.            
Motionen har skickats på remiss till Tekniska nämnden och Borås kommuns 
Parkerings AB. Tekniska nämnden avstyrker motionen. Parkeringsbolaget har 
inte inkommit med svar på denna motion, men har hänvisat till svar på 
motionen ”Fri parkering för en levande stadskärna”, 2011-00584 (2018-00557). 
Kommunstyrelsen hänvisar i frågan till den parkeringsstrategi som Borås Stad 
ska besluta om, och som nu arbetas fram tillsammans med Borås kommuns 
Parkering AB med förväntad remissrunda under hösten 2019.  

Beslutsunderlag 
1. Fullmäktigeskrivelse, 2019-06-03 

2. Beslutsförslag, 2019-06-03 

3. Motion från Falco Güldenpfennig (KD), Ingela Hallgren (KD) och Hans 
Gustavsson (KD): Fri parkering för ökad tillgänglighet: 2015-10-14 

4. Svar på motion från Tekniska nämnden: 2016-02-03  

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Tom Andersson (MP) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
föreslår Kommunfullmäktige besluta: Motionen är besvarad. 
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Kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) yrkar att Kommunstyelsen föreslår 
Kommunfullmäktige besluta: Motionen bifalls, se bilaga. 
 

 

 

 

 
 

 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar bifall till 
Niklas Arvidssons (KD) yrkande. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Tom Anderssons (MP) förslag 
och dels till Niklas Arvidssons (KD) yrkande och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller Tom 
Anderssons (MP) förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunstyrelsen beslutat enligt Niklas Arvidssons (KD) yrkande”. 

Omröstning 
Vid omröstningen röstningen röstas ja av Maria Hyllstam (MP), Stefan 
Lindborg (V), Ylva Lengberg (S), Mats Tolfsson (S), Oliver Öberg (M), Anna 
Svalander (L), Tom Andersson (MP), Kerstin Hermansson (C), Annette 
Carlson (M) och Ulf Olsson (S) samt nej av Niklas Arvidsson (KD), Andreas 
Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD). 
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§ 249 Dnr KS 2019-00441 2.6.4.0 

Fastighet Vesslan 4, Torstenssonsgatan 8, förhyrning 
av lokaler till Individ- och familjeomsorgsnämnden 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Godkänna Lokalförsörjningsnämndens förslag om förhyrning av Fastighet 
Vesslan 4, Torstenssonsgatan 8 för Individ- och familjeomsorgsnämnden under 
perioden 1 oktober 2019 till 30 september 2029 med en årlig hyresnivå på 
2 090 428 kronor. En förutsättning för beslut är att Individ- och familje-
omsorgsnämnden godkänner avtalsförslaget.                     

Sammanfattning av ärendet 
Individ- och familjeomsorgsnämndens befintliga lokaler, Vesslan 4, på 
Torstenssonsgatan 8 har behov av renovering och anpassning. Individ- och 
familjeomsorgsnämnden har hemställt till Lokalförsörjningsnämnden att låta 
fastighetsägaren anpassa fastigheten eftersom nämnden planerar för att 
genomföra förändringar av verksamhet inom kort. Anpassningar samt 
renovering genomföras för att tillgodose verksamhetens förändrade behov. 

För att finansiera verksamhetsanpassningen har fastighetsägaren tagit fram ett 
nytt avtal som ersätter tidigare. Efter verksamhetsanpassningen klassas lokalen 
som ny och den nya schablonhyran blir 1 499 kr/m2.  

Den totala kostnaden för inhyrningen enligt förslag till avtal beräknas årligen 
uppgå till 2 090 428 kronor + index. Individ- och familjeomsorgsnämnden 
kommer att debiteras en årlig schablonkostnad enligt nuvarande 
internhyresmodell som uppgår till 1 552 964 kronor + index enligt Borås Stads 
budget. Föreslagen avtalstid är 1 oktober 2019 till 30 september 2029.         

Beslutsunderlag 
1. Fullmäktigeskrivelse 2019-06-03 

2. Skrivelse Lokalförsörjningsnämnden 2019-04-23  
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§ 250 Dnr KS 2019-00458 2.6.4.0 

Framställan om förhyrning av lokaler för 
Vuxenutbildningen på Bryggaregatan 12 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar föreslå Kommunfullmäktige besluta: 

Godkänna Lokalförsörjningsnämndens förslag om förhyrning av lokaler för 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden på Bryggaregatan 12 under perioden 
1 april 2020 till 30 april 2032 med en årlig hyresnivå på 5 157 130 kronor. En 
förutsättning för beslut är att Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden 
godkänner avtalsförslaget.            

Sammanfattning av ärendet 
Gymnasie- och vuxenutbildningsnämnden har ett behov av ytterligare lokaler 
för vuxenutbildningen för att få en sammanhållen verksamhet. De nationella 
styrdokumenten ställer krav på flexibel och kontinuerlig utbildning inom 
vuxenutbildningen vilket gör att nämnden önskar en samlad lokalisering. I 
samband med förhyrning av lokaler på Bryggaregatan 12 lämnar 
vuxenutbildningen lokaler på Almås som ianspråktas av gymnasieutbildningen 
för Naturvetenskapligt program. 

Den totala kostnaden för inhyrningen enligt förslag till avtal beräknas årligen 
uppgå till 5 157 130 kronor + index. Gymnasie- och vuxenutbildningen 
kommer att debiteras en årlig schablonkostnad, enligt gällande 
internhyresmodell, som beräknas uppgå till 4 626 380 kronor + index enligt 
Borås Stads budget. Föreslagen avtalstid är 1 april 2020 till 30 april 2032.           

Beslutsunderlag 
1. Fullmäktigeskrivelse 2019-06-03 

2. Skrivelse Lokalförsörjningsnämnden 2019-04-23  
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§ 251 Dnr KS 2019-00403 3.4.4.1 

Beslut om återbetalning av eget kapital  

Kommunstyrelsens beslut 
Godkänna Tolkförmedling Väst förslag om återbetalning av eget kapital. 
Ärendet läggs till handlingarna.      

Sammanfattning av ärendet 
Tolkförmedling Väst, där Borås Stad är medlemmar, har inkommit med 
protokollsutdrag avseende direktionens beslut om regler för återbetalning av 
eget kapital. Återbetalning ska ske årligen efter att direktionen antagit 
årsbokslutet. Lägsta nivå av eget kapital ska vara 22 mnkr och lägsta belopp för 
att utbetalning ska vara aktuell är 5 mnkr.  

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse, 2019-06-03 

2. Protokoll Tolkförmedling Väst, 2019-03-29   
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§ 252 Dnr KS 2019-00338 1.2.4.0 

Svar på initiativärende: Förstärkt uppsikt av Individ- 
och familjeomsorgsnämnden 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 8 röster mot 5: 

Om Individ och familjeomsorgsnämnden fortsätter att visa en negativ prognos 
tillskrivs nämnden utifrån Kommunstyrelsens uppsiktsplikt. Initiativärendet 
förklaras härmed besvarat.       
 

 

 

 

 
 
 
 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Oliver Öberg (M), Niklas 
Arvidsson (KD), Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD)  till förmån 
för Annette Carlsons (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande. 

Sammanfattning av ärendet 
Individ och familjeomsorgsnämnden redovisade ett negativt resultat för 2018 
på minus 17 696 tkr. Nämnden hade också negativa prognoser under året. 
Detta föranledde TUPP-samtal under 2018 som fortsätter in i 2019. I samband 
med negativ prognos upprättades en handlingsplan för att nå en ekonomi i 
balans. Om prognosen, som den gjort i början av 2019, fortsätter visa negativt 
resultat och det inte sker något trendbrott i de kommande rapporterna behöver 
Kommunstyrelsen utifrån sin uppsynsplikt att tillskriva Individ och 
Familjeomsorgsnämnden om ytterligare åtgärder för att nå balans i sin 
ekonomi.            

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse kommunstyrelsen, 2019-06-03 
2. Initiativärende: Förstärkt uppsikt av Individ- och familjeomsorgsnämnden.  

Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att Kommun-
styrelsen beslutar: Om Individ och familjeomsorgsnämnden fortsätter att visa 
en negativ prognos tillskrivs nämnden utifrån Kommunstyrelsens uppsiktsplikt. 
Initiativärendet förklaras härmed besvarat. 
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Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Individ och familjeomsorgs-
nämndens verksamhet genomlyses för att ge svar på vilka åtgärder som krävs 
för att leva upp till lagstiftning och nå balans i ekonomin i syfte att ha rätt 
underlag inför arbetet med Borås Stads budget 2020, se bilaga. 
 

 

 

 

 
 
 

 

 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar bifall till 
Annette Carlsons (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag och dels till 
Annette Carlsons (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ” Den som bifaller 
ordförandens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunstyrelsen beslutat enligt Annette Carlsons (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande”. 

Omröstning 
Vid omröstningen röstningen röstas ja av Maria Hyllstam (MP), Stefan 
Lindborg (V), Ylva Lengberg (S), Mats Tolfsson (S), Anna Svalander (L), Tom 
Andersson (MP), Kerstin Hermansson (C) och Ulf Olsson (S) samt nej av 
Niklas Arvidsson (KD), Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD), Oliver 
Öberg (M) och Annette Carlson (M). 
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§ 253 Dnr KS 2019-00378 3.6.7.2 

Ansökan om anläggningslån för bygge av servicehus 
och omklädningsrum; Borås Skidlöparklubb  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Borås Skidlöparklubb beviljas ett anläggningslån på 40 % av totalkostnaderna, 
dock max 9 600 000 kronor för anläggande av en ny stadionbyggnad, 
innehållande klubblokal, omklädningsrum, kontor, värmestuga, café, 
personallokaler, maskinrum samt vallabod. Lånet ges under förutsättning att 
föreningens övriga finansieringsplan infrias. Anläggningslånet betalas ut efter att 
föreningen skriftligen redovisat arbetet senast två år efter beslutet.  

Borås Skidlöparklubb beviljas kommunal borgen för externt lån kopplat till 
investeringen på maximalt 12 700 000 kronor.      

Sammanfattning av ärendet 
Fritids- och folkhälsonämnden föreslår Kommunfullmäktige besluta att ge 
Borås Skidlöparklubb ett anläggningslån på 40 % av totalkostnaderna, dock 
max 9 600 tkr för anläggande av en ny stadionbyggnad, innehållande klubblokal, 
omklädningsrum, kontor, värmestuga, café, personallokaler, maskinrum samt 
vallabod. Lånet ges under förutsättning att föreningens övriga finansieringsplan 
infrias. Anläggningslånet betalas ut efter att föreningen skriftligen redovisat 
arbetet senast två år efter beslutet. I ett kompletterande ärende föreslår Fritids- 
och folkhälsonämnden att Kommunfullmäktige även beviljar föreningen  
borgen för det planerade externa lån som är en förutsättning för 
genomförandet av investeringen. Lånet som är preliminärt beviljat under de 
förutsättningarna uppgår till 12 700 tkr.   

Beslutsunderlag 
1. Fullmäktigeskrivelse 

2. Fritid- och folkhälsonämndens förslag  
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§ 254 Dnr KS 2019-00418 2.4.3.0 

Utvecklingsbidrag E-handelsstaden Borås 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beviljar E-handelsstaden ett utvecklingsstöd för 
verksamheten med högst 3 miljoner kronor för förverkligandet av strategin E-
handelsstaden 2.0. Stödet betalas ut med högst 1 miljon kronor årligen 2019-
2021. 
 

 

 

 

 

 

 

Kommunstyrelsen begär en årlig uppföljning kring hur arbetet fortgått samt 
vilka resultat de investerade medlen har bidragit till.  

Sammanfattning av ärendet 
E-handelsstaden Borås, ekonomisk förening, startades av Borås Stad, 
Högskolan i Borås och ett 50 tal e-handelsföretag i staden. Syftet var att skapa 
ett spetsigt samverkande kluster inom E-handel i Borås Stad. Borås har en unik 
ställning i Sverige med många E-handelsföretag verksamma i staden. Dessutom 
finns många avancerade dataföretag som dagligen hanterar stora mängder E-
handelsdata, för många både lokala och stora välkända företag i Sverige och 
utomlands samt är ett logistiskt nav för företagen. E-handelsstaden samlar 
näringsliv, högskolan och staden kring Borås vision 2025 om ett E-
handelskluster som centrum för  E-handel och handelsutveckling i Sverige och i 
Europa.  

Beslutsunderlag 
1. Kommunfullmäktige 2018-05-17 protokoll   

Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att Kommun-
styrelsen beslutar: Kommunstyrelsen föreslås bevilja E-handelsstaden ett 
utvecklingsstöd för verksamheten med högst 3 miljoner kronor för 
förverkligandet av strategin E-handelsstaden 2.0. Stödet betalas ut med högst 1 
miljon kronor årligen 2019-2021. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen begär en årlig uppföljning kring 
hur arbetet fortgått samt vilka resultat de investerade medlen har bidragit till, 
läggs till i beslutsmeningen.  

Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) yrkar bifall till Andreas Exners 
(SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande. 
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§ 255 Dnr KS 2018-00790 1.1.1.1 

Svar på motion av Heiti Ernits (MP) Stadsodling för ett 
hållbarare Borås 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta 

Motionen är besvarad.  

Sammanfattning av ärendet 
Heiti Ernits (MP) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2012-01-25 
lämnat in förslag på ett antal initiativ för att främja stadsodling.           

Motionen har skickats på remiss till ett flertal nämnder, samt varit uppe i 
Kommunfullmäktige 2013 och blivit återremitterat till Kommunstyrelsen för 
ytterligare utredningar. En projektstudio med flera förvaltningar har 2017 
arbetat fram rapporten Plats för stadsodling.  Projektstudiogruppens samlade 
bedömning var att det finns god potential att utveckla stadsodlingen i Borås, 
men att det saknades ansvarig nämnd och att detaljplanelagd mark behöver 
lyftas i nya detaljplaner för främjande av stadsodling 

Beslutsunderlag 
1. Motion av Heiti Ernits (MP) 2012-01-25 

2. Kommunfullmäktiges protokoll 2013-12-19 

3. Plats för stadsodling Rapport från projektstudio 2017 (dnr 2018-00274) 
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§ 256 Dnr KS 2019-00462 3.2.1.4 

Utökning av naturreservatet Rya åsar 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Pröva möjligheten att utöka Naturreservatet Rya åsar.        
 

 

 

 

 

 

 

 

Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande, se bilaga. 

Sammanfattning av ärendet 
Naturreservatet Rya åsar bildades 2001 och omfattar 550 ha. 
Förslaget är att utöka naturreservatet med det område väster om Almenäsvägen 
som idag inte ingår i reservatet (skidbacken, området vid Björbostugan och 
tillfartsvägen ”Björbobacken”). Det säkerställer att området kan skötas för att få 
högre natur- och rekreationsvärden än det har idag. Entrén till reservatet 
behöver också bli bättre och göras mer tillgängligt. Kommunen är markägare 
till hela området som föreslås bli inkluderat i det befintliga naturreservatet. 
Upprättandet av kompletterande föreskrifter och skötselplan ska ske inom 
Naturvårdsgruppen. Ärendet remitteras från Kommunstyrelsen och antas av 
Kommunfullmäktige.   

Beslutsunderlag 
1. Utökning av naturreservatet Rya åsar, 190510   

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Pröva möjligheten att utöka Naturreservatet Rya åsar, se bilaga. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Avslå förslaget, se bilaga. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C)  
förslag och dels till Andreas Exners (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande 
och finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 257 Dnr KS 2019-00463 3.1.1.2 

Detaljplan för Svensgärde 3:1, del av, Kyllared södra 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen ger Samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att pröva 
möjligheten att upprätta en detaljplan för del av fastigheten Svensgärde 3:1. 
Detaljplanen ska prioriteras i verksamhetsplanen 2019.       

Sammanfattning av ärendet 
Efterfrågan på tomter för verksamhetsetableringar är stor och för att möta 
efterfrågan från näringslivet behöver kommunen jobba proaktivt med att ta 
fram nya verksamhetsområden.  

Under ett antal år har kommunen jobbat med att försöka skapa mark för 
verksamheter öster om stadsområdet, omkring Kyllaredsmotet. Fokus har 
huvudsakligen lega på området norr om RV 40, med det arbetet har avstannat, 
då det konstaterats att vi troligtvis inte kan leverera säljbara tomter inom 
acceptabel tidsram, på grund av markägoförhållanden.  

Projektet finner stöd i flera politiska styrdokument: 

Borås 2025: ”Vi erbjuder attraktiv mark för etableringar.” 

Näringslivsstrategi: ”För att underlätta för etablering och investering krävs 
tillgång till byggbar industrimark. Borås Stad säkerställer att det alltid finns 
minst 250 000 kvadratmeter tillgänglig industrimark för ny och ometablering.” 

Översiktsplan: Området pekas ut för utveckling av verksamhetsområde på kort 
sikt. 

Kommunstyrelsen initierar ett nytt detaljplaneuppdrag i syfte att utöka befintligt 
verksamhetsområde Kyllared, Kyllareds väg, sydost om Kyllaredsmotet.  

Detaljplanen anpassas för transportorienterad verksamhet eller verksamheter 
som inte kräver centrala lägen. 

Uppdraget ska ges högsta prioritet i Samhällsbyggnadsförvaltningens 
verksamhetsplan 2019 och ersätter tidigare prioriterad del av Viared 5:1, 
Segloravägen. 

Att ersätta Viared 5:1, Segloravägen beror på att Trafikverket återupptar arbetet 
med lokaliseringsstudien för ny järnväg Göteborg-Borås. Ändringar i 
stationsläge och dimensionerande hastighet medför nya planeringsförut-
sättningar. Ett nytt utvecklingsområde kommer att fastställas och inom detta 
studeras alternativa linjesträckningar. För Borås och samtliga kommuner i 
stråket Göteborg-Ulricehamn är det viktigt att Borås får ett centralt stationsläge. 
Inga detaljplanearbeten ska prioriteras som ekonomiskt eller fysiskt försvårar 
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detta. Det pågående och prioriterade planarbetet med detaljplan för 
Segloravägen pausas därför i avvaktan på positivt besked från Trafikverket. 

Planuppdraget för Kyllared ersätter del av Viared 5:1, Segloravägen som 
prioriterad detaljplan i verksamhetsplanen för 2019.  

Beslutsunderlag 
1. Kyllared bild 2019-05-10 

2. Kyllared verksamhetsområde 2019-05-10   
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§ 258 Dnr KS 2017-00549 107 

Svar på motion av Kjell Classon (S): Bygg senior-
bostäder 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Motionen är besvarad            

Sammanfattning av ärendet 
Kjell Classon har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2008-01-23 lämnat in 
förslaget att Borås stads kommunala bostadsbolag gör en kartläggning och efter 
denna inventering påbörja planering och byggande av seniorbostäder.   

Borås har under en ganska lång tid haft en positiv utveckling och rykte om sig 
att vara en bra stad att bo i, innevånarna är i stort sett nöjda med den service 
som ges. Men för att få ett bättre underlag föreslås det i motionen att de 
kommunala bostadsbolagen tillsammans med Borås stad gör en kartläggning av 
intresset av denna typ av boende. 

AB Bostäder har en kartläggning av sina tillgängliga lägenheter enligt bokvämt-
konceptet och dessa redovisas när en sådan lägenhet läggs ut.  Kommunen har 
även listat de fastigheter som är certifierade.  

Under 2018 har förslag till nya riktlinjer för bostadsförsörjning tagits fram. 
Riktlinjerna är uppdelade i tre delar. Del 3 är en befolknings- och bostadsanalys 
som är utformad som ett kunskapsunderlag till de som bygger och utvecklar 
bostäder i kommunen. Analysen har bland annat kommit fram till att fler 
bostäder för äldre både kan skapa ökad trygghet och bekvämlighet samt bidra 
till att flyttkedjor sätts igång. 

De nya riktlinjerna för Bostadsförsörjning är uppe för antagande i Kom-
munfullmäktige 2019-06-19 och bedöms svara upp för det som motionären 
eftersträvar. Motionen är med detta besvarad.           

Beslutsunderlag 
Motion av Kjell Classon (S): Bygg seniorbostäder, 2008-01-23 
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§ 259 Dnr KS 2014-00578 231 

Svar på motion av Ida Legnemark (V): Bygg framtidens 
Borås! 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Motionen är besvarad.            

Sammanfattning av ärendet 
Ida Legnemark (V) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2014-08-14 
lämnat in förslaget att Borås Stad ska genomföra en bostadsförsörjningsanalys i 
syfte att reda ut hur stort behovet av nya hyresrätter är och att föreslå åtgärder 
för att öka byggandet av hyresrätter. Även särskilda förslag för att säkra utsatta 
gruppers rätt till bostad föreslås beaktas.           

Under 2018 har förslag till nya riktlinjer för bostadsförsörjning tagits fram. 
Riktlinjerna är uppdelade i tre delar. Del 1 utgör ett av kommunens styr-
dokument och hanterar kommunens egen organisation.  Del 2 är en 
handlingsplan som redovisar de bostadsprojekt som vi känner till samt 
prelimära tidplaner för när byggnation kan påbörjas. Del 3 är en befolknings- 
och bostadsanalys som är utformad som ett kunskapsunderlag till de som 
bygger och utvecklar bostäder i kommunen.  

Motionen har inte skickats på remiss. Däremot har de nya Riktlinjerna för 
Bostadsförsörjning varit på remiss 11 januari-1 mars 2019 till Länsstyrelsen, 
grannkommuner, berörda nämnder och bolag, näringslivet samt de politiska 
partier som är representerade i Borås Stad Kommunfullmäktige. Remissen har 
även varit tillgänglig för allmänheten genom boras.se. Utifrån inkomna 
synpunkter har justeringar och kompletteringar gjorts vilket framgår av den 
remissammanställning som hör till riktlinjerna.  

De nya riktlinjerna för Bostadsförsörjning är uppe för antagande av 
Kommunfullmäktige 2019-06-19 och bedöms svara upp för det som 
motionären eftersträvar. Motionen är med detta besvarad.      

Beslutsunderlag 
1. Motion: Bygg framtidens Borås, 2014-07-20. 
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§ 260 Dnr KS 2018-00811 3.4.2.0 

Riktlinjer för bostadsförsörjning 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar utan omröstning föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 

Borås Stads riktlinjer för bostadsförsörjning (del 1) antas.    
Del 2 och 3 godkänns och revideras av Kommunstyrelsen i tidsintervall som 
anges i riktlinjerna.  
 

 

 

 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Stefan Lindborg (V) till förmån för sitt yrkande, se 
bilaga. 

Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M) och Oliver Öberg (M) till 
förmån för Annette Carlsons (M) yrkande. 

Mot beslutet reserverar sig Niklas Arvidsson (KD), Andreas Exner (SD) och 
Kristian Silbvers (SD) till förmån för Niklas Arvidssons (KD) yrkande.  

Sammanfattning av ärendet 
Borås Stads riktlinjer för bostadsförsörjning har tagits fram under 2018 och har 
varit på remiss under tiden 11 januari - 1 mars 2019.  
Del 1- Riktlinjer för bostadsförsörjning kommer att utgöra ett av Borås Stads 
styrdokument. Del 2 och 3 är bilagor som framöver kommer hanteras som 
fristående dokument och uppdateras av Kommunstyrelsen.  
Synpunkter som har arbetats in i riktlinjerna enligt nedanstående redovisning 
I del 1 har det övergripande målvärdet för bostadsbyggandet justerats till 600 
bostäder per år vilket innebär en höjning med ca 20 % utifrån dagens nivå på 
byggande.  
Under kommunens mål för Fysisk planering har det lagts till en punkt. 
”Översiktlig strategisk planering för serviceorterna ska genomföras.”  
Ett förtydligande har gjorts av det fjärde målet för Bra bostäder för alla. 
”Samarbetsformer och arbetsmetoder både mellan förvaltningar och externa 
aktörer ska utvecklas för att tillgodose behovet för respektive målgrupp.” Här 
har gjorts ett tillägg med ”Arbetslivsnämnden ansvarar för att en 
förvaltningsöverskridande handlingsplan tas fram”.  
Under kapitlet Bra bostäder för alla har en större omarbetning gjorts för att 
förtydliga uppdelningen mellan förvaltningarna inom den kommunala 
organisationen samt förtydligande av texten utifrån inkomna synpunkter. En 
avstämning med berörda förvaltningar har skett efter justeringen. 
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Del 2 har kompletterats med statistik för november-december 2018, samt 
justeringar i tabell 1 och 2 utifrån att ytterligare detaljplaner har fått laga kraft 
och är nu möjliga att påbörja byggnation. 
I del 3 har SCB presenterat viss senare statistik vilket lett till mindre justeringar. 
Materialet har utökats med ny statistik för byggnadsår för bostäder i de olika 
delområdena. Dessutom har en fördjupning gjorts för att visa boendeformer 
för invånare över 65 år inom de olika delområdena.  
Kommunfullmäktige föreslås anta de nya riktlinjerna för bostadsförsörjning.  
 

 

 

 

Beslutsunderlag 
1. Del 1 Borås Stads riktlinjer för bostadsförsörjning, 2019-05-07 
2. Del 2 Handlingsplan för bostadsbyggande, 2019-05-07 
3. Del 3 Befolknings- och bostadsanalys, 2019-05-07 
4. Remissammanställning  

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har förslagit att Kommunstyrelsen 
föreslår Kommunfullmäktige besluta: Borås Stads riktlinjer för bostads-
försörjning (del 1) antas.    

Del 2 och 3 godkänns och revideras av Kommunstyrelsen i tidsintervall som 
anges i riktlinjerna.  

Stefan Lindborg (V) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige 
besluta: Att Borås Stads riktlinjer för bostadsförsörjning (del 1) antas med 
följande tillägg 

På sida 4 ersätta målet om 600 bostäder per år med 750 bostäder per år 
På sida 4 under rubriken ”Fysisk planering” lägga till i punktlistan: 
”Bostadsbyggandet i Borås ska eftersträva social och ekologisk hållbarhet. Ett 
uttalat mål med stadens bostadsförsörjning är att motverka bostads-
segregationen.” 
På sida 5 under rubriken ”Kommunala bostadsbolag” lägga till i punktlistan: 
”Under mandatperioden ska de kommunala bostadsbolagen producera 600 nya 
hyresrätter.” 
På sida 6 under rubriken ”Markanvisning av kommunal mark” lägga till: ”För 
att möjliggöra fler hyresrätter till lägre hyror ska markpriser och 
tomträttsavgifter differentieras så att mark för hyresrätter ges ett lägre pris än 
bostadsrätter. Vid markanvisning ska den planerade hyresnivån vara en viktig 
faktor.” 
På sida 8 under rubriken ”Detaljplaner och planberedskap” lägga till: ”Under 
innevarande mandatperiod ska planärenden som innebär att ett större antal 
hyresrätter kan byggas ges en övergripande prioritering”, se bilaga. 
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Kommunalrådet Annette Carlson (M) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår 
Kommunfullmäktige besluta: Borås Stads riktlinjer för bostadsförsörjning (del 
1) antas med följande undantag: 
Formuleringen ”samt att inte skapa konkurrens mellan bostadsprojekt” 
på sida 8 utgår. 
 

 

 

 

 
 

Individ- och familjeomsorgsnämnden uppdras genomföra en översyn av det 
nuvarande och framtida behovet av bostäder till de grupper som Individ- och 
familjeomsorgsnämnden och Arbetslivsnämnden möter. Översynen ska sedan 
presenteras för Kommunstyrelsen. 

Del 2 och 3 godkänns och revideras av Kommunstyrelsen i tidsintervall som 
anges i riktlinjerna, se bilaga. 

Kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår 
Kommunfullmäktige besluta: Borås Stads riktlinjer för bostadsförsörjning (del 
1) antas med följande förändringar: 

Under avsnittet ”Översiktsplan och fördjupade översiktsplaner/planprogram” 
förtydligas att förtätning i huvudsak bör koncentreras till de utpekade urbana 
stråken, samt till stadskärnan. Det är av stor vikt att bevara grönområden. 
Nybyggnation bör ta hänsyn till vilken typ av omkringliggande bebyggelse som 
finns i området. 

Under avsnittet ”Fysisk planering” tillförs att det finns en stor efterfrågan på 
tomter för småhus och att det är av vikt av ytterligare nybyggnation av 
enbostadshus sker. 

Del 2 och 3 godkänns med av Kommunstyrelsen föreslagna förändringar: 

Under avsnittet ”Framtidsspaning” i del 3 framgår under rubriken ”Förändrat 
klimat” att ”samhällsplaneringen behöver verka för … hållbara transporter” att 
det framgår ett förtydligande om att man ska kunna bo och verka i hela vår 
kommun. Alldeles oavsett närhet till befintlig kollektivtrafik. 

Under avsnittet ”Bostadstorlekar” i del 3 ska framgå att det finns en stor 
efterfrågan på tomter för småhus och efterfrågan på enbostadshus. 

Att behovet av nybyggnation av villor- och radhus framgår i del 3 under 
avsnitten ”Övrig stadsmiljö”, ”Bostadsbehov” samt ”Råd till dig som bygger”. 

Del 2 och 3 revideras av Kommunstyrelsen i tidsintervall som anges i 
riktlinjerna, se bilaga. 

Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD yrkar bifall till 
Niklas Arvidssons (KD) yrkande. 
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Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C)  
förslag, dels till Annette Carlsons (M) yrkande, dels till Stefan Lindborgs (V) 
yrkande och dels till Niklas Arvidssons (KD) yrkande och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad.  
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§ 261 Dnr KS 2017-00766 214 

Yttrande över samråd 2 för detaljplan för Norrby, 
Garvaren 15 m.fl. 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget.        

Sammanfattning av ärendet 
Detaljplanen var på samråd under hösten 2018 och har nu omformats utifrån 
de synpunkter som har kommit in. Ändringarna är så pass stora att ett nytt 
samråd görs för att göra en ny avstämning med berörda. 

Detaljplanens syfte är att göra det möjligt att bygga en ny förskola med sex 
avdelningar och bostäder ovanpå och att utveckla Kronängsparken till en stor 
och sammanhållen park. Detaljplanen gör det även möjligt att anlägga en ny 
fotbollsplan och tillåter Norrbyhuset att utvecklas och växa. Vidare föreslås nya 
bostäder på kullen mot norr. Bostäderna ska bidra till en blandad bebyggelse i 
olika skalor i denna del av Norrby. För att skapa en bra helhet och en park utan 
bilar och parkeringar innebär detaljplanen också att befintlig parkering utmed 
järnvägen i väster kan utökas. 

Kommunstyrelsens synpunkter under samrådet har tillgodosetts. Fotbolls-
planen finns nu åter i området, byggrätterna på kullen har setts över samt att 
angöring till Norrbyhuset har möjliggjorts.  

Utöver detta har användningarna gjorts mer flexibla och bland annat odling har 
möjliggjorts i delar av området vilket kommunstyrelsen ser positivt på.  

Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget.                 

Beslutsunderlag 
1. Inbjudan till samråd 2, 2019-04-15 

2. Planbeskrivning, 2019-04-15 

3. Plankarta, 2019-04-15   
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§ 262 Dnr KS 2018-00557 1.1.1.1 

Svar på motion av Eike Jünke (M), Olle Engström (M) 
och Annette Carlson (M): Fri parkering för en levande 
stadskärna 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Motionen är besvarad        
 

 

 

 

  
 
 
 

 

Niklas Arvidsson (KD) deltar ej i beslutet. 

Protokollsanteckning 
Niklas Arvidsson (KD) lämnar en anteckning till protokollet, se bilaga.      

Sammanfattning av ärendet 
Eike Jünke (M), Olle Engström (M) och Annette Carlson (M) har vid 
Kommunfullmäktiges sammanträde 2011-08-18 lämnat in förslaget att Borås 
kommuns Parkerings AB ges i uppgift att utreda frågan om fri parkering under 
två timmar i stadskärnan. Motionärerna menar att detta skulle stimulera handeln 
och gynna näringslivet.           
Motionen har skickats på remiss till Tekniska nämnden och Borås Kommuns 
Parkerings AB som båda har inkommit med remissvar under 2012. Borås 
kommuns Parkerings AB avstyrkte motionen om avgiftsfri parkering. Tekniska 
nämnden ansåg att nuvarande parkeringsreglering  

Beslutsunderlag 
1. Motion av Eike Jünke (M), Olle Engström (M) och Annette Carlson (M); Fri 
parkering för en levande stadskärna,  2018-08-01 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
69(76) 

Sammanträdesdatum 
2019-06-03 

 
 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 263 Dnr KS 2013-00543 514 

Svar på motion av Falco Güldenpfennig (KD): 
Tidsbegränsad fri parkering i Borås Stad 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 10 röster mot 3 föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 

Motionen är besvarad      
 

 

 

 

 

Reservationer  
Mot beslutet reserverar sig Niklas Arvidsson (KD), Andreas Exner (SD) och 
Kristian Silbvers (SD) till förmån för Niklas Arvidssons (KD) yrkande.      

Sammanfattning av ärendet 
Falco Güldenpfennig (KD) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2013-
08-22 lämnat in förslaget för att Borås citykärna ska fortsätta att utvecklas 
införa gratis parkering under två timmar för att locka fler besökare.          

Motionen har inte skickats på remiss.   

Kommunstyrelsen hänvisar i frågan till den parkeringsstrategi som Borås Stad 
ska besluta om, och som nu arbetas fram tillsammans med Borås kommuns 
Parkering AB med förväntad remissrunda under hösten 2019.    

Beslutsunderlag 
1. Motion av Falco Güldenpfennig (KD: Tidsbegränsad fri parkering i Borås 
Stad, 2013-08-21  

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Tom Andersson (MP) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
föreslår Kommunfullmäktige besluta: Motionen är besvarad. 

Kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår 
Kommunfullmäktige besluta: Motionen bifalls, se bilaga. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Tom Anderssons (MP) förslag 
och dels till Niklas Arvidssons (KD) yrkande och finner förstnämnda propo-
sition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 
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Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ” Den som bifaller Tom 
Anderssons (MP) förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunstyrelsen beslutat enligt Niklas Arvidssons (KD) yrkande”. 
 

 
 
 
 

 

Omröstning 
Vid omröstningen röstningen röstas ja av Maria Hyllstam (MP), Stefan 
Lindborg (V), Ylva Lengberg (S), Mats Tolfsson (S), Oliver Öberg (M), Anna 
Svalander (L), Tom Andersson (MP), Kerstin Hermansson (C), Annette 
Carlson (M) och Ulf Olsson (S) samt nej av Niklas Arvidsson (KD), Andreas 
Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD). 
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§ 264 Dnr KS 2013-00542 514 

Svar på motion av Hans Gustavsson (KD): Släpp 
parkeringen fri det är sommar! 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 10 röster mot 3 föreslå Kommunfullmäktige 
besluta 

Motionen är besvarad      
 

 

 

 

 

 

 

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Niklas Arvidsson (KD), Andreas Exner (SD) och 
Kristian Silbvers (SD) till förmån för Niklas Arvidssons (KD) yrkande.       

Sammanfattning av ärendet 
Hans Gustavsson (KD) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2013-08-22 
lämnat in förslaget att parkeringsplatsen utanför Djurparken ska vara avgiftsfri 
året om.           
Motionen har inte skickats på remiss. 
Kommunstyrelsen hänvisar i frågan till den parkeringsstrategi som Borås Stad 
ska besluta om, och som nu arbetas fram tillsammans med Borås Kommuns 
Parkerings AB med förväntad remissrunda under hösten 2019.     

Beslutsunderlag 
1. Motion av Hans Gustavsson (KD); Släpp parkeringen fri det är sommar!, 
2013-08-13  

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Tom Andersson (MP) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
föreslår Kommunfullmäktige besluta: Motionen är besvarad. 

Kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår 
Kommunfullmäktige besluta: Motionen bifalls, se bilaga. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Tom Anderssons (MP) förslag 
och dels till Niklas Arvidssons (KD) yrkande och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller Tom 
Anderssons (MP) röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunstyrelsen beslutat enligt Niklas Arvidssons (KD) yrkande”. 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
72(76) 

Sammanträdesdatum 
2019-06-03 

 
 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

 

 
 
 

 

Omröstning 
Vid omröstningen röstningen röstas ja av Maria Hyllstam (MP), Stefan 
Lindborg (V), Ylva Lengberg (S), Mats Tolfsson (S), Oliver Öberg (M), Anna 
Svalander (L), Tom Andersson (MP), Kerstin Hermansson (C), Annette 
Carlson (M) och Ulf Olsson (S) samt nej av Niklas Arvidsson (KD), Andreas 
Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD). 
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§ 265 Dnr KS 2018-00616 3.2.1.0 

Miljörapport för Borås Stad 2018 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 8 röster mot 3 , 2 avstår, föreslå 
Kommunfullmäktige besluta: 

Kommunstyrelsen uppmanar berörda nämnder och bolag att rätta sig efter de 
påpekanden som framgår av detta dokument. 
Miljörapport för Borås Stad 2018 läggs till handlingarna.       
 

 

 

 

 

 

 

Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) deltar ej i beslutet.  

Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Oliver Öberg (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlsons (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande. 

Protokollsanteckning 
Annette Carlson (M), Oliver Öberg (M) och Niklas Arvidsson (KD) lämnar en 
anteckning till protokollet, se bilaga. 

Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga.    

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har gått igenom ”Miljörapport – Borås Stad 2018” punkt för 
punkt och vill särskilt betona att följande gäller alla förvaltningar och 
kommunala bolag ”Miljöarbetet och miljöhänsyn integreras i alla verksamheter 
och beslut som fattas i kommunkoncernen” (Miljöpolicy Borås Stad, antagen av 
Kommunfullmäktige 22 februari 2018). Kommunstyrelsen har i listan nedan 
valt ut de mest angelägna områden där staden inte lever upp till sina miljömål. 
Siffrorna i uppställningen hänvisar till respektive mål i Borås Stads Miljömål 
(antagna av KF samma datum som ovan). 

1 a) Alla förvaltningar och bolag med mer än 10 anställda ska ha ett 
miljöledningssystem. Detta uppdrag till nämnder och bolag fanns med även i de 
miljömål som gällde 2013-2017. Enligt miljörapporten saknar trots detta AB 
Bostäder i Borås och Sociala omsorgsnämnden miljöledningssystem. Detta 
måste åtgärdas snarast. 
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1 b) Alla förskolor och grundskolor ska ha system för arbetet med miljöfrågor, 
exempelvis Grön Flagg. Enligt Miljörapporten har ett antal grundskolor 
”pausat” arbetet med Grön Flagg. Miljömålen medger inte att arbetet med 
miljömål 1b) tar paus. Kommunstyrelsen räknar med att det återupptas snarast. 

 

 

 

 

 

1 c) Borås Stads kök ska uppnå Kravcertifiering enligt nivå 2 eller liknande. 
Detta mål avhandlas inte i Miljörapport 2018. Kravcertifiering enligt nivå 2 
innebär bland annat att andelen ekologiska råvaror i köken ska uppgå till minst 
50 procent, och innefattar en certifieringsprocess. Kommunstyrelsen har 
förståelse för att certifieringen har varit svår att hinna under Miljömålens första 
år, men oberoende av detta har berörda nämnder i uppdrag från 
Kommunfullmäktige att nå 50 procent ekologiska livsmedel. 

1 d) Alla anställda och förtroendevalda inom Borås Stad ska vara 
miljöutbildade. Efter att ett liknande mål har gällt ända sedan 2013 är det inte 
bra nog att bara 54 procent av anställda inom Borås Stads förvaltningar och 
bolag har genomgått sådan utbildning. 

2 b) Minska användningen av kemikalier som kan skada hälsa och miljö. 
Kommunstyrelsen har enligt Borås Stads miljömål det övergripande ansvaret att 
se till att ett kemikaliehanteringssystem kommer i drift. Stadsledningskansliet 
påminns om detta uppdrag. 

3 c) Den fysiska planeringen ska anpassas till framtidens klimat och 
väderfenomen. Ansvarig nämnd för klimatanpassningsarbete på övergripande 
nivå ligger enligt Borås Stads Miljömål på Miljö- och konsumentnämnden. 
Kommunstyrelsen förväntar sig att arbetet startar omgående. Vid den pågående 
revideringen av nämnders reglementen kan frågan om ansvar på strategisk nivå 
för klimatanpassning komma att omprövas. 

Beslutsunderlag 
1. Sammanträdesprotokoll från Konsument- och miljönämnden 26 mars 2019 

2. Miljörapport för Borås Stad 2018  

Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Tom Andersson (MP) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
föreslår Kommunfullmäktige besluta: Kommunstyrelsen uppmanar berörda 
nämnder och bolag att rätta sig efter de påpekanden som framgår av detta 
dokument. 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
75(76) 

Sammanträdesdatum 
2019-06-03 

 
 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Miljörapport för Borås Stad 2018 läggs till handlingarna 

Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Punkt 1 
b) i skrivelsen förändras enligt bilaga, se bilaga. 

Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Tom Anderssons (MP) förslag 
och dels till Annette Carlsons (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande och 
finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 

Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som bifaller Tom 
Anderssons (MP) förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunstyrelsen beslutat enligt Annette Carlsons (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande”. 

Omröstning 
Vid omröstningen röstningen röstas ja av Maria Hyllstam (MP), Stefan 
Lindborg (V), Ylva Lengberg (S), Mats Tolfsson (S), Anna Svalander (L), Tom 
Andersson (MP), Kerstin Hermansson (C) och Ulf Olsson (S) samt nej av 
Niklas Arvidsson (KD), Oliver Öberg (M) och Annette Carlson (M). 

Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) avstår från att rösta. 
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§ 266 Dnr KS 2018-00909 3.2.2.0 

Plan vid samhällsstörningar och extraordinära 
händelser för Borås Stad 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Fastställa Borås Stads plan för extraordinära händelser            

Sammanfattning av ärendet 
Majoriteten av remissinstanserna ser positivt på att fastställa Borås Stads Plan 
för extraordinära händelser, se bilaga. Några av remissinstanserna har anfört 
yttrande om att de anser det viktigt att de förvaltningsspecifika krisberedskaps-
planerna dels ska anpassas till den centrala planen men att de även anpassas till 
de specifika kraven i respektive verksamhet vilket har tillförts i den centrala 
planen. Dessutom har det i remissvaren anförts att det behöver klargöras vem 
som ansvarar för information om en extraordinär händelse eller allvarlig 
samhällsstörning till icke kommunala verksamheter, såsom skola och äldre-
omsorg. I planen har det tillförts att det är den centrala krisledningsstaben som 
ansvarar för att icke kommunala verksamheter informeras. Utöver detta har 
flera av remissinstanserna uttryckt behov av övningar i krisledning.           

Beslutsunderlag 
1. Kommunfullmäktigeskrivelse 

2. Borås Stads plan för extraordinära händelser 

3. Remissammanställning  
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